
Debat over waterschapsverkiezingen 
 
Op donderdag 6 november organiseerde LTO Glaskracht Westland een debat in het kader 
van de waterschapsverkiezingen voor het nieuwe bestuur van Hoogheemraadschap 
Delfland. Deze verkiezingen vindt plaats van 13  t/m 25 november. Het gaat dan om de 
invulling van 21 zetels in het algemeen bestuur van het hoogheemraadschap. Negen 
zetels zijn al ingevuld door de categorieën gebouwd, ongebouwd en natuurterreinen. 
Deze verkiezingen gaan over de zetels voor de categorie ingezetenen. In totaal doen 13 
verschillende partijen mee  
 
Kandidaten 
Onder leiding van Bram Sonneveld, portefeuillehouder water van het bestuur van LTO 
Glaskracht Westland, werden een aantal lijsttrekkers aan de tand gevoeld over hun inzet 
en die van hun partij voor de glastuinbouwsector in deze verkiezingen. Harm Roeten nam 
als lijsttrekker van SGP (lijst 1) deel aan het debat. Namens de VVD (lijst 4) was dat 
lijsttrekker Pleun van der Ende. Van de Algemene Waterschaps Partij (lijst 5) voerde 
lijsttrekker Jaap van Dam het woord. Namens het CDA (lijst 11) deed dat lijsttrekker Adri 
Bom. Pieter-Jan Hofman was als lijsttrekker namens de Christenunie (lijst 13) erbij.  
 
Verschillen 
Het debat werd gevoerd aan de hand van een aantal thema’s. Zo werd onder meer 
gesproken over de financiering van het waterplan Westland als het gaat om de kosten 
voor de nieuwe waterbergingsnorm voor gebieden met glastuinbouw, mogelijkheden voor 
innovatieve waterbergingen, kaderrichtlijn water en wat dit betekent voor het Westland. 
Zo was Pieter-Jan Hofman van mening dat grond die vergraven wordt voor waterberging 
moet worden vergoed. Jaap van Dam zag mogelijkheden om € 112 mln. door het 
waterschap in een gezamenlijk waterfonds te stoppen. Tevens vond hij dat 
waterbergingen veel goedkoper kunnen worden aangelegd door minder met grond te 
gaan slepen. Pleun van der Ende plaatste kanttekeningen bij het waterfonds en vond dat 
ook de gemeente financieel moet bijdragen. Wel zal hij nog volop mogelijkheden voor 
kostenbesparing. Ruimhartig was hij over de innovatieve waterberging. Deze 
mogelijkheden moeten volgens Van der Ende maximaal worden benut. Hofman was van 
mening dat er dan wel eerst aan een aantal voorwaarden moet zijn voldaan.  
Tuinder Frans Vreugdenhil vroeg zich af of de nieuwe waterbergingsnormen nog wel 
nodig zijn. Er zijn in het Westland immers al veel maatregelen tegen wateroverlast 
genomen. Alle kandidaten waren van mening dat het niet verantwoord is om de normen 
ter discussie te stellen. Tuinder Aad Zuidgeest was van mening dat het onterecht is van 
het waterschap om zo naar de glastuinbouw te wijzen als het gaat om de risico’s van 
wateroverlast. Glastuinders zijn immers de enigen in het waterschap die structureel 
regenwater opvangen in bassins en gewassen telen die veel gietwater nodig hebben.  
 
Administratieve lasten 
Aan de hand van een korte toelichting van tuinder Ivan van Niel werd ook nog stil 
gestaan bij de administratieve lasten waarmee tuinders worden geconfronteerd als het 
gaat om regels over water en waterberging. De kandidaten deden hun best om elkaar te 
overtreffen door te stellen dat bestuurders er bovenop moeten zitten (Pleun van der 
Ende), ambtenaren de glastuinbouw beter moeten leren kennen (Pieter-Jan Hofman), 
niet zekerheid op zekerheid moet willen stapelen (Adri Bom) en het regelen van één loket 
voor alle vergunningen (Jaap van Dam).  
 
Afrekenen 
Aan het eind van het debat stelde Bram Sonneveld alle kandidaten de vraag waar ze op 
afgerekend willen worden. Harm Roeten van de SGP vond het verminderen van de 
regeldruk een belangrijk thema. Hij wil zich tevens in gaan zetten voor het stimuleren 
van innovatieve oplossingen voor waterberging. Jaap van Dam gaf aan dat hij als 
lijsttrekker van de Algemene waterschapspartij erop aangesproken mag worden dat hij 
zijn rug recht houdt als bestuurder. Pleun van der Ende van de VVD mag daarnaast ook 
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afgerekend worden op snelle en soepele besluitvorming binnen het waterschap, dat zich 
uitsluitend richt op zijn kerntaken. Met het CDA gaat Adri Bom vooral voor een veilig en 
betaalbaar waterbeheer. Pieter-Jan Hofman had als lijsttrekker van de Christenunie 
vooral het vergroten van de betrokkenheid van burgers en ondernemers bij het 
waterschap hoog in het vaandel staan en zoekt zelf een goede balans tussen alle 
belangen.  
 
Stemadvies 
Om vanuit de glastuinbouw zoveel mogelijk invloed uit te kunnen oefenen op het 
waterschap en op die wijze de glastuinbouwbelangen zo goed mogelijk veilig te stellen, 
worden een aantal kandidaten door het bestuur van LTO Glaskracht Westland bij de 
leden aanbevolen. Voor deze verkiezingen is het niet meer mogelijk dat personen zich op 
individuele titel kandidaat stellen. Dat kan dit keer alleen nog maar met een lijst. Deze 
keer doen in dit nieuwe systeem 13 partijen mee aan de verkiezingen en maar liefst  124 
kandidaten. De zetels worden verdeeld op basis van het aantal stemmen dat een lijst 
heeft gehaald. Uitzondering hierop zijn kandidaten die met voorkeurstemmen zijn 
gekozen, zij gaan voor als het om het verdelen van de zetels gaat.  
Om ervoor te zorgen dat voldoende kandidaten uit het Westland en met begrip voor het 
glascluster een zetel krijgen, worden voorkeurstemmen erg belangrijk. Daarvoor moet 
een kandidaat minimaal 25 procent van de kiesdeler halen. Om die reden roept LTO 
Glaskracht Westland dan ook al haar leden op om te stemmen.  
 
Het bestuur van LTO Glaskracht Westland beveelt daarbij de volgende kandidaten aan:  

• VVD (lijst 4): Pleun van der Ende uit De Lier (lijsttrekker) 
• Algemene Waterschaps Partij (lijst 5): Jaap van Dam uit Maasland (lijsttrekker) 
• CDA (lijst 11): Cees Kuijvenhoven uit Hoek van Holland (kandidaat 5)  
• Christenunie (lijst 13): Pieter-Jan Hofman uit ’s-Gravenzande (lijsttrekker) 
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